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Svar på fråga 2024/25:653 av Rasmus Ling (MP) 
Anonyma vittnen 

Rasmus Ling har frågat mig om jag kommer att vidta några 

åtgärder med anledning av den felaktiga information om 

möjligheten att vittna anonymt som publicerades på vice 

statsminister Ebba Buschs Instagram-konto, så att felaktigheter 

om reglerna om anonyma vittnen inte sprids.  

Sedan den 1 januari kan vittnen höras anonymt om det handlar 

om allvarliga brott och det finns en påtaglig risk för att vittnet 

utsätts för allvarlig brottslighet. Målsägande omfattas inte av 

den nya lagen. Införandet av ett system med anonyma vittnen är 

en av flera åtgärder för att bryta tystnadskulturen i och runt 

gängen, stärka skyddet för vittnen och förbättra förmågan att 

utreda och klara upp fler brott i vårt land. 

Som Rasmus Ling påpekar har regeringen vidtagit åtgärder för 

att öka kunskapen om den nya lagstiftningen genom att ge 

Brottsoffermyndigheten i uppdrag att ta fram och sprida ett 

utbildnings- och informationsmaterial om vikten av att vittna. 

Uppdraget är ett led i arbetet med att öka kunskapen och 

tryggheten hos vittnen och få fler att vittna. I uppdraget ingår att 



2 (2) 

 
 

sprida information om systemet med anonyma vittnen. 

Uppdraget pågår och ska redovisas den 29 september 2025. 

Det är givetvis viktigt att ny lagstiftning beskrivs på ett korrekt 

sätt och ur det perspektivet är det olyckligt när oriktig 

information publiceras. Jag kan konstatera att det aktuella 

inlägget korrigerats och avser inte att vidta några åtgärder i 

anledning av det inträffade. 

 

Stockholm den 17 januari 2025 

Gunnar Strömmer 
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